
Missioon
Meie missiooniks on:
• ennetada õnnetusi
• aidata hädas
• vähendada riske
• kaitsta vara

Visioon
Olla nr 1 turva- ja 
päästeteenuste 
pakkuja Eestis.

Väärtused
Oleme:
• usaldusväärsed
• kiired
• abivalmid
• hoolivad
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Falckile kaks “Sinilindu”  
ÜRO Lastefondi UNICEF Eesti 
Rahvuskomitee pidas Falcki 
ja kontserni loodud noorteklu-
bi koguni kahe aastapreemia 
“Sinilind” vääriliseks. Loe lk 3

Suurejooneline vastuvõtt 
Falcki kontserni 15. juubeliaasta 
pidulik kokkuvõte tehti seekord 
Estonias. Loe lk 2 ja 4-5

Meie mees liikluses
Olümpiavõitjate vastuvõtt, rii-
gipeade külaskäigud ja teede-
remondid toovad liiklusrutiini 
segadust. Meie mees ristmikel 
–  reguleerija Urmas Ploom on 
alati valmis liikluskeerisesse 
astuma, olgu väljas tuisk või 
torm. Loe lk 6
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Koostöös heategevusfondiga Dharma kinkis Falck viiele suurperele üle Eesti koduvalvesüsteemi. 
Falcki regionaalsete häirekeskustega ühendatud valvesüsteem tagab peredele patrullekipaaži abi nii 
sissemurdmiste kui ka tulehäirete korral, viimased edastuvad häirekeskusse ka juhul, kui süsteem 
ei ole valvestatud. Tasuta valveteenust naudivad alates detsembrist Galina Kreivaldi 11lapseline 
pere Tallinnas, Marge Pihu 8lapseline pere Pärnumaal Tahkurannas, Anneli Jaanovi 8lapseline 
pere Viljandis, Tiina Kiple 7lapseline pere Jõgeval ja Maria Minhofi hoolduspere Ida-Virumaal 
Tudulinnas. Viimase kingituse üleandmisel jäi koos Maria (keskel) ja Merike Minhofi ning lastega  
fotokaamera ette ka Ida regiooni direktor Paul Muttanen.

h e a t e g uFalck kinkis 
viiele suurperele 

koduvalvesüsteemi

Plaan luua avalikule sek-
torile teenuseid osutavast 
divisjonist eraldi ettevõte 

küpses pikka aega. 2004. aasta 
suvest on Falck osake rahvusva-
helisest hiidkontsernist G4S. 

Maailma suurimaks pürgivas-
se turvakontserni kuulumine tä-
hendab aga pikemas perspektii-
vis uue kaubamärgi ja globaalsete 
standardite kasutusele võtmist ka 
Eestis. Üheks nõudeks seejuures 
on, et rahvusvahelise kaubamärgi 
all pakutakse ainult turva-, valve- 
ja sularahatöötluse teenust.

Selgus majja

Falck on aastatega kasvanud Eesti 
mõistes suurkontserniks ning tur-
vavaldkonna teenuste kõrvale on 
siginenud mitmeid kõrvaltege-
vusi. 

Nii hakkas ka algselt mehita-

tud valve ühe osana tegutsema 
hakanud ATD iseseisvat elu ela-
ma juba mitu aastat tagasi. 

“Tegelikult on see täiesti tei-
ne teenus,” selgitab Ühisteenuste 
juht Kristjan Konks. “Mehitatud 
valvega ei ole meil midagi tege-
mist. Me ei vastuta parklate turva-
lisuse eest, vaid opereerime neid. 
Niisamuti ei ole piletikontrolöri 
ülesandeks ühissõidukite reisijaid 
taskuvaraste eest kaitsta.” 

Näiteks parklate opereerimist 
võrdleb Konks pigem müügi- kui 
turvatööga – parkimise eest ta-
sumine, info jagamine, läbipää-
su korraldamine jne. Teine tee-
nus, teine sihtgrupp. 

Konksu sõnul kaitseb uus vorm 
Ühisteenuste töötajaid ka rah-
va valede ootuste eest. “Ei olnud 
harvad need juhused, kus inime-
sed näiteks autoparklas pöördu-
sid Falcki vormis ametimehe poo-

le erinevates turvatööd puuduta-
vates küsimustes,” selgitab Konks. 
“Ja kodanikule jäi tihtipeale aru-
saamatuks, et parklateenindaja ei 
ole turvatöötaja? Vorm on ju kõi-
kidel samasugune.” 

Falcki turundusdirektori Silver 
Lume sõnul ongi selguse toomi-
ne uue kaubamärgi alla mineku 
eesmärk number üks. Parkimis- 
ja piletikontrolörid on paratama-
tult avalikkuse kõrgendatud tähe-
lepanu all. Seetõttu ei ole imeks-
pandav, et üha enam seostub ini-
mestele Falckiga just avalike tee-
nuste valdkond, mis ei puutu tur-
vatöösse. 

“Rahvusvaheline nõue eralda-
da turvateenustega mitte seotud 
tegevused on seetõttu igati loogi-
line,” ütleb Lume. Ta lisab, et par-
kimiskorraldusega tegeleb G4S 
ka näiteks Hollandis, kuid samu-
ti mitte põhikaubamärgi all.

Uus imago

Lume rõõmustab, et uue kauba-
märgi kasutuselevõtt annab või-
maluse luua teenindajatele ka uus 
väljanägemine. “Uus välimus on 
uus väärtus,” on Lume kindel, et 
kontrolörid end uues vormirõivais 
hästi tunnevad. “Meie märksõna 

on teeninduslikkus. Uuel oranži ja 
halli kombinatsioonides vormil on 
eeskätt teeninduslik, mitte turva-
firmalik väljanägemine.”

See muidugi ei tähenda, na-
gu turvatöötaja polekski teenin-
daja, aga kui turvatöötaja range 
vorm peab aitama võimalikku pät-
ti distsiplineerida, siis muu vald-
konna teenindajate väljanägemi-
ne peab olema tunduvalt sõbra-
likum. “Ma ütleks, et meie uus 
vorm jätab isegi rõõmsameelse 
mulje,” on Lume uue vormi vär-
vilahendusega rahul. 

Avalikele teenustele oma firma
Alates 1. veebruarist ei näe me Tallinna 
tänavapildis enam Falcki turvatöötajate 
vormis parkimis- ja piletikontrolöre – Avalike 
Teenuste Divisjonist (ATD) saab uus ettevõte 
AS Ühisteenused, kirjutab Meelis Piller.

AS Ühisteenused 
• Osutab liiklus- ja parkimis-
korralduse, ühistranspordi 
piletikontrolli, tasulise parki-
mise kontrolli, parkimismaja-
de ja parklate opereerimise 
ning elektrinäitude lugemise 
teenust. 
• Töötajaid 182 
• Ettevõtte eelkäija ATD 
käive oli: 

2002. a 35,9 mln kr (sellest 
Tallinna linnale ostutatud 
teenused ca 80%) 

2006. a 65,3 mln kr (sellest 
Tallinna linnale ostutatud 
teenused ca 35%) 
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Loome 
maailmale 
trende
Hea meel on alustada 

õnnitluste ja suure 
tänuga kõigile Falck 

Eesti kontserni töötajatele. 
Olete taas teinud ühe korrali-
ku aastatulemuse! Head tule-
must ei mõõdeta mitte ainult 
kasumi- ja käibenumbriga, vaid 
ka arenguvõimelisusega. 

Oma 4000 töötajaga oleme osake 
globaalsest kontsernist G4S, mis on esindatud enam kui 110 riigis. 
Tänu teile kõikidele, tänu teie valmisolekule minna kaasa uute aren-
gutega, saame uhkusega öelda, et Falck Eesti kuulub nende riikide 
reas esikolmikusse. 

Olen turvaäris olnud 35 aastat, sellest Eestis rohkem kui 12. Kogu 
oma 15aastase ajaloo jooksul on Falck Eesti (varasem ESS ja tuleva-
ne G4S Eesti) olnud siinse turvaturu liider. Oleme loonud trende kõi-
gi Balti riikide jaoks ning olen kindel, et meie arengust on nii mõn-
dagi õppida ka ülemaailmsel kontsernil G4S. 

Miks ma nii arvan? Vastus on peidus numbrites – ülemaailmselt 
baseerub G4S suuresti mehitatud valvel. 2005. aasta aruanded kirju-
tavad G4S globaalsest käibest mehitatud valve arvele tervelt 70 prot-
senti. Falcki käibest Balti riikides moodustab mehitatud valve 40 prot-
senti, ligi teist nii palju on tehnilise valve kanda, ning rahavedu ja 
muud teenused (avalik sektor) mahub 20 protsendi sisse. 

Mäletan hästi ühte välismaal tehtud ettekannet, kus käisin läbi 
kõik Eestis pakutavad turvateenused. Pärast seda kommen-
teeriti: Lauri, palju kergem on, kui sa räägid, mida Eestis ei 

tehta. Me oleme tõesti kliendile terviklikku turvalahendust (security 
solution) tootev ettevõte. Meie eelis muu maailma ees on selles, et 
oleme teistest varem aru saanud vajadusest pakkuda terviklahendusi. 

Niisiis, ükskõik kuidas me mõõdame oma tegevust, me oleme 
head, sest kõige selle taga seisab megamotiveeritud, lojaalne, usal-
dusväärne meeskond. 

See kõik muidugi ei tähenda, et meil ei juhtuks möödapanekuid, 
loomulikult me oskame väga hästi mööda panna ja kliendid saavad 
ka sellest aru. Kuid oluline on, et pärast vigade parandamist klientide 
usaldus meie vastu jätkub. Ja see on taas meie tugevuse tõestuseks.

Alanud aasta algatab muudatusi ka kaubamärgi vallas. On ju rää-
gitud, et varem või hiljem võtame kasutusele maailma suurima tur-
vakontserni G4S kaubamärgi. Käesoleva lehe esiküljelt lugesite, et 
veebruarist viime avaliku sektori teenused Ühisteenuste kaubamär-
gi alla. See on esimene samm, et tulevase G4s kaubamärgi alla jääk-
sid vaid turvateenused. Just nii nagu mujalgi maailmas – Falck jät-
kab Euroopas tuletõrje- ja päästeettevõttena, mille aktsiad on no-
teeritud Kopenhaageni börsil; ja G4S, mille aktsiad on noteeritud 
Londoni börsil, pühendab oma tegevuse üle maailma ainult turva-
teenuste osutamisele. 

Head uut aastat!

Lauri Saloranta 
ASi Falck Baltics nõukogu esimees

ARVAMUS

j u h i v e e r g
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15.detsembril 2006 Estonias toi-
munud aastavahetuse vastuvõtul 
paluti lavale kontserni parimad 
töötajad. 

TEENETEMÄRGI I KLASS:
• Lauri Veikko Saloranta –
 Falck Balticsi nõukogu esimees
• Andrus Ossip – 
Põhja regiooni direktor, Falck 
Eesti juhatuse liige
• Andre Lilleleht – 
suurkliendijuht
• Peeter Tohver – 
kontserni juhatuse esimees 
• Astrid Kask –  
Lõuna regiooni finantsjuht
• Heiki Meier –  
Ida regiooni turvajuht

TEENETEMÄRGI II KLASS:
• Eela Velström – 
personalidirektor
• Märt Shadeiko –  
Põhja regiooni müügidivisjoni 
suurkliendihaldur
• Üllar Jürgenson – 
Põhja regiooni mehitatud valve 
logistikaobjektide grupi ülem
• Peep Kihlevelt – Lõuna regioo-
ni patrullekipaaži turvatöötaja
• Aldri Teesaar – 
Lõuna regiooni turvajuht
• Anu Heiberg – 
Ida regiooni raamatupidaja
• Aivar Linnasmäe – 
Kohtla-Järve esinduse turvajuht
• Peep Saaremägi – 
Lääne regiooni müügidirektor
• Sven Suterniper – 
Lääne regiooni juhtimiskeskuse 
vahetuse ülem
• Jan Soop – Lääne regiooni 
juhtimiskeskuse vahetuse ülem
• Henn Kask  – 
Õppetreeningkeskuse juhataja
  
TEENETEMÄRGI III KLASS:
• Mati Kõivoste – automajandi 
ülem
• Vladimir Lõssenko – 
sisekontrolli spetsialist
• Silver Lume – 
turundus-arendusdirektor
• Kalev Kalde – Põhja regiooni 
juhtimiskeskuse vahetuse vanem
• Aare Allingu – Põhja regiooni 
teenindusdivisjoni kaubandusob-
jekti vahetuse vanem
• Riivo Lõoke – 
Põhja regiooni turvajuht

• Andres Pastarus – 
Põhja regiooni valvetehnika 
divisjoni osakonna juhataja
• Õnne-Ly Merisaar –
 Harju esinduse kliendihaldur
• Oleg Varlamov – 
Valga esinduse vanemtehnik
• Pilvi Rahnu – Lõuna regiooni 
andmebaaside administraator
• Janika Viigipuu – 
Lõuna regiooni juhtimiskeskuse 
vahetuse ülem
• Juri Rõbnikov – 
Lõuna regiooni haldus- ja 
tehnikaosakonna insener
• Aavo Stamm –  Lõuna regiooni 
patrullekipaaži turvatöötaja
• Niina Jesseljunas –  Ida regioo-
ni mehitatud valve turvatöötaja
• Veiko Kergand – Ida regiooni 
mehitatud valve turvatöötaja
• Jelena Laane – Ida regiooni 
juhtimiskeskuse operaator
• Igor Prokofjev – 
Ida regiooni turvajuht
• Sveta Veedla –  Ida regiooni 
teenindusadministraator
• Arnold Kuuba – 
Viljandi esinduse turvatöötaja
• Oksana Dergatšova –  
Lääne regiooni 
juhtimiskeskuse turvatöötaja
• Koit Häng – Lääne regiooni 
patrullekipaaži turvatöötaja
• Peeter Vilbas – 
Lääne regiooni turvatöötaja
• Mati Salu – 
Viljandi esinduse turvajuht
• Priit Vilba – Sularahakeskuse 
rahaveo osakonna vahetuse ülem
• Jüri Sillaste – Sularahakeskuse 
rahatöötlusosakonna juhataja
• Alja Ambros – Falck Pääste 
kiirabiarst
• Sirje Raadik – 
Avalike Teenuste Divisjoni 
linnatranspordi teenindaja
• Merlyn Laur – 
Alarmteci sekretär
• Priit Orasson –
Alarmteci müügijuht
 
PARIM TURVATÖÖTAJA:
• Julija Ljaško – Põhja regiooni 
kaubandusobjektide grupi 
turvatöötaja
• Kalle Jõgimaa – Rapla esindu-
se patrullekipaaži turvatöötaja
• Dmitri Dubovik –  Põhja 
regiooni juhtimiskeskuse 
patrullekipaaži turvatöötaja
• Liis Pehka – 
Valga esinduse turvatöötaja

• Annika Vinter – 
Lõuna regiooni vahetuse vanem
• Indrek Poom –  
Ida regiooni vahetuse ülema abi
• Anatoli Šubin –  
Ida regiooni turvatöötaja
• Harry Sild – 
Lääne regiooni turvajuht
• Jevgeni Korneitšuk – 
Pärnu haigla objektivanem
• Peep Maksing – 
Sularahakeskuse rahaveo 
ekipaaži vanem
 
PARIM TEENINDAJA:
• Dagmar Pedaja – Põhja regioo-
ni müügidivisjoni kliendihaldur
• Tarvo Puusepp – 
Lõuna regiooni tehnik
• Gerri Reisi – Ida regiooni klien-
diteeninduse osakonna juhataja
• Ursula Sannik – 
Lääne regiooni klienditeenindaja
• Vassili Rudõka – 
Sularahakeskuse kuller
• Jaanus Virupalu – Falck 
Pääste autojuht-parameedik
• Jevgeni Tšerdantsov – 
Avalike Teenuste Divisjoni parki-
miskorraldaja
• Evelin Tekkel – 
Alarmteci Tartu müügiesindaja
 
PARIM TEHNIK:
• Antti Mägilainen – 
Rapla esinduse tehnik
• Märt Ülper – 
Lõuna regiooni tehnik
• Vladimir Voltšihhin – 
Ida regiooni tehnik 
• Aivar Mänd – 
Lääne regiooni tehnik
 
HEA IDEE ERIAUHIND:
• Logistikaobjektide grupp – 
Mehitatud valve eriüksus 
FalckStaffi käivitamise eest
 
PARIM SPORTLANE:
• Veiko Kurim –  Põhja regiooni 
esindusobjektide grupi turvajuht
• Janno Reinberg –  
Lõuna regiooni rahaveogrupi 
autovanem-inkassaator
• Toomas Tinnuri –  Ida regiooni 
operatiivteenistuse turvatöötaja
• Vija Tahk –  Lääne regiooni 
klienditeenindaja
• Tarvo Tikand – 
Sularahakeskuse finants- ja 
arendusdirektor
• Maarika Grents – 
Alarmteci raamatupidaja 

AASTA PARIM TEHNIK
• Ahti Paloson – VTD

AASTA PARIMAD TEHNILISE 
VALVE MÜÜGIESINDAJAD
• Eero Soone –  I koht
• Henri Alt – I koht 
• Aleksei Otto –  III koht

AASTA PARIMAD 
KLIENDIHALDURID
• Kaur Kariste – 
A ja VIP kliendikategooria
• Marge Mölder – 
B ja C kliendikategooria

Oma 4000 töötajaga oleme osake 

15.detsembril 2006 Estonias toi-
munud aastavahetuse vastuvõtul 
paluti lavale kontserni parimad 
töötajad. 

TEENETEMÄRGI I KLASS:
•
 Falck Balticsi nõukogu esimees
•
Põhja regiooni direktor, Falck 
Eesti juhatuse liige
•
suurkliendijuht
•
kontserni juhatuse esimees 
•
Lõuna regiooni finantsjuht
•

maailmale 

ea meel on alustada 
õnnitluste ja suure 
tänuga kõigile Falck 

Eesti kontserni töötajatele. 

must ei mõõdeta mitte ainult 
kasumi- ja käibenumbriga, vaid 

maailmale 

Parimatest parimad aastal 2006

• Erkki Vagenstein – 
D ja E kliendikategooria

NELJANDA KVARTALI 
PARIMAD TURVATÖÖTAJAD
• Kullar Kõrgemaa – 
Kaubandusobjektide grupi 
turvatöötaja        
• Ljudmilla Rähmi – 
Esindusobjektide grupi 
turvatöötaja
• Snezanna Ivanova– Esindus-
objektide grupi turvatöötaja
• Aare Korju – 
Harjumaa esinduse turvatöötaja
• Marina Luhaorg – Logistika-
objektide grupi turvatöötaja

• Viktor-Pavel Kolju – Logistika-
objektide grupi turvatöötaja
• Evelin Lauri   
–Juhtimiskeskuse turvatöötaja
• Aleksandr Polkovnikov –
Juhtimiskeskuse turvatöötaja        

NELJANDA KVARTALI 
PARIM TURVAJUHT
• Raivo Algur – 
Harjumaa esindus

NELJANDA KVARTALI 
PARIM LINNATRANSPORDI 
TEENINDAJA
• Õnnela Tomingas   
– Avalike teenuste  divisjon 

Põhja regiooni 2006. aasta ja neljanda kvartali parimad töötajad

t u n n u s t u s

t u n n u s t u s
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Falcknet uues kuues
Uuest aastast on meil kasutada ka uues kuues Falcknet, 

see on nüüd värvilisem, sõbralikum ja lihtsam kasutada. 
Uuendusjärjekorras on veel Foorum, aga enne peab uus kujun-

dus end tõestama.
Käesolevaks hetkeks peaksid kõik Falcki töötajad ka regioonides 

olema Falckneti kasutajatena kirjas, ka need, kes mitte kunagi pole 
Falckneti vastu huvi tundnud ja sisenemiseks paroole küsinud. Umbes 
aasta jooksul parool aegub, aga praegu kehtivad kõik ja kui mingil põh-
jusel ei kehti siis, palun helistage või kirjutage mulle.

Falckneti kasutamiseks on vaja sisestada brauserireale http://net.
falck.ee/

Igaühe personaalseks kasutajanimeks on tema isikukood ja paroo-
liväljale sisestage neli nulli. 

Astuge läbi! 
Katrin Paas

Fotoaparaat 
kui töövahend
Eelmises lehes välja kuulutatud fotovõistlusele saadetud, 

otsitud ja soovitatud piltide seast väärivad esiletõstmist 
igapäevase töö käigus tehtud pildid. Näiteks pilt rotist 

rahalugemismasina vahel – kole küll, aga natuke ikka huvitav ka. 
Või pilt kohvipakkidest kuuse all – iseenesest ju tavaline varasta-
tud kraami pilt, aga sobib suurepäraselt jõulukonteksti. 

Seekordseks võitjaks aga valis ESSPressi toimetus Veiko Kergandi, 
kes pildistas Jõhvi eksinud karu. Erinevalt oma kuulsast Ruhnu su-
guvennast on Jõhvi isend täiesti nähtav, lisaks oskab ta elegantselt, 
jalg üle oksa, puu otsas kõõluda. Võitjaga võtab lehetoimetus ühen-
dust ja auhinnaks saab Veiko Kergand Falcki logoga termose. 

Fotovõistluse saadetud pilte saab Falcknetis vaadata, valides me-
nüüst: Lahedat lugemist/Teie pildistate. 

Uusi pilte ootama jäädes,
Katrin Paas

TULE
NÄIDULUGEJAKS

Põhja regioon pakub 
tööd Eesti Energia 

elektrinäitude kogujatele. 
Tööpõld on lühike, aga lai. 
Tööd jätkub korraga kõigi-
le, kuid esialgu on Eesti 
Energiaga leping kevadeni. 
Töötasu hea, makstakse ka 
autokompensatsiooni. Ära 
vaeva oma silmi arvuti taga 
niisama, mine jaluta ja teeni 
palgale korralikku lisa. 

Info Urve Veetõusmelt 
tel 6228414 või lühinumbril 
47537 Vt ka Falcknet.

ÜRO Lastefondi 
UNICEF Eesti 
Rahvuskomitee 
pidas Falcki ja 
kontserni loodud 
noorteklubi koguni 
kahe aastapreemia 
“Sinilind” vääriliseks.

Sinisel sametpõhjal hõbe-
valge-sinise tikandiga raa-
mitud “Sinilinnu” pilt on 

UNICEFi tänu neile inimeste-
le või ettevõtetele, kes on Eesti 
laste heaks aasta jooksul andnud 
oma parima. Sinilinnu preemia 
pälvisid 2006. aastal nii MTÜ 
Falck Noorteklubi kui ka Falck 
Eesti kontserni juhatuse esimees 
Peeter Tohver. 

Lastesõbralik firma

UNICEFi Eesti Rahvuskomitee 
esimees Toomas Palu sõnul on 
organisatsiooni eesmärgiks igal 
aastal välja selgitada need pari-
mad inimesed, kes aasta jooksul 
on oma tegevusega olnud laste-
le eeskujuks, aidanud kaasa las-
te arengule, turvalisusele, tervi-
sele või teinud laste ja noortega 
ennetustööd. 

24. novembril Toompea lossi 
Valge saalis preemiat üle andes 
tõi Palu esile Peeter Tohveri rol-
li sotsiaalse vastutusega ettevõt-

te juhina, kelle toel on loodud tu-
gev üle-eestiline noorsoo-organi-
satsioon. Palu tunnustas ka Falcki 
algatatud traditsiooni autasusta-
da lapselupäästjaid vapruse eest 
kontserni teenetemärgiga.

Preemia avansiks

Teise “Sinilinnu” võttis vastu Falck 
Noorteklubi juht Triin Maripuu. 
MTÜ Falck Noorteklubi puhul tõs-
tis Palu esile tegevust noorte ku-
ritegevuse ennetamisel, töökas-
vatust, tegevust laste arengu ja 
turvalise elukeskkonna edenda-
misel. 

“Minu jaoks on see preemia 
pigem avansiks,” ütles alates sep-
tembrist klubitegevust juhtiv Triin 
Maripuu. “Kindlasti pean kõvas-
ti pingutama, et klubi preemiale 
väärilisel tasemel hoida.” Triin rõ-
hutas, et preemia “teenisid” siiski 
välja eelmised klubijuhid Anu Põrk 
ja Aire Johanson. Seepärast olid 
ka nemad kutsutud Toompeale au-
hinda vastu võtma.

Viiendat aastat tegutsev mitte-
tulundusühing Falck Noorteklubi 
on üle-eestiline avatud noorteor-
ganisatsioon, mis pakub tegut-
semislusti ligi 800 lapsele. Falck 
Noorteklubi tegevuse märksõna-

deks on kuritegevuse ennetamine, 
terve ja sportliku eluviisi propa-
geerimine, turvalisema ühiskonna 
loomine ning  töökasvatus suvistes 
noortemalevates. Läinud suvel lei-
dis Falck Noorteklubi töömalevas 
rakendust üle 300 noore. 

ÜRO Lastefond UNICEF on 
juba enam kui 60 aastat püüd-
nud luua laste jaoks paremat maa-
ilma. Alates 1990. aastast juhin-
dub UNICEF oma missiooni täit-
misel Lapse õiguste konventsioo-
nist. Eesti riik ühines selle kon-
ventsiooniga 1991. aastal. 

Katrin Paas

Alarmtec toetab 
puuetega lapsi
21.detsembril andsid 
Alarmteci päkapikud Tallinna 
Heleni koolile üle 100 000-
kroonise tšeki. Raha kogunes 
Alarmteci juubeliürituselt ja 
Alarmteci enda annetusena. 
Heategevusena saadud  
100 000 krooni kasutab kool 
laste käsitööruumi sisusta-
miseks ja invatualeti ehita-
miseks. Heleni kool õpetab 
Tallinna kuulmis- ja näge-
mispuudega lapsi, samuti 
neid lapsi, kes liikumiseks 
ratastooli vajavad.

Üle miljoni 
häiresignaali
Falcki juhtimiskeskused 
üle Eesti registreerisid 
eelmise aasta jooksul  
1 025 779 häiresignaali. 
Häirete teenindamiseks oli 
patrullautodel vaja välja sõita 
276 576 korral. Tallinnas ja 
Harjumaal on Falckil pide-
valt töös 30 patrullautot, üle 
Eesti tegutseb 81 patrulleki-
paaži. Kütust ostab Falck 
Eesti kokku üle miljoni liitri 
ning ettevõtte autod läbivad 
aastas kokku 12 miljonit kilo-
meetrit. Falck andis politseile 
aasta jooksul üle 6725 korra-
rikkujat.

Võitjad selgunud
Alarmteci 10. aastapäeva 
raames eelmises lehes esi-
tatud küsimuse “Mis aastal 
on Alarmtec AS asutatud?”  
õige vastus oli:  MCMXCVI 
ehk 1996. aastal.
Õige vastuse saatnutest osu-
tusid loosi tahtel võitjaiks ja 
said auhinna: Eve Putk – 
vein, Priit Keskla – kann, 
Janno Juhkov – termokruus. 
Võitjatega võetakse ühen-
dust ja lepitakse kokku kui-
das auhinnad kätte saab. 

l ü h i d a l t

Kontserni juhatuse esimees Peeter Tohver ja noorteklubi juht Triin Maripuu väärikate “Sinilinnu” preemiatega, mis anna-
vad märku Eestimaa laste heaks tehtud tööst.

ÜRO Lastefond tunnustas 
Falcki kahe “Sinilinnuga”

n o o r t e k l u b i

f o t o v õ i s t l u s

Veiko Kergandi tabamus elegantselt puu otsas kõõluvast karust.
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Ürituse pidulikkust õhkus 
esimestest hetkedest: 
kaunis maja, väärikust 

sisendavad sambad, punane 
vaip sisenemisel, kelmikate mul-
lidega šampusepokaalid, smo-
kingutes ja pikkades kleitides 
mehed-naised. 

Esimesed paar tundi möödu-
sid lustakaid videoklippe vaadates 
ja parimatele töötajatele auhindu 
jagades. Suur firma, palju tööta-
jaid, palju auhindu. Pärast väga 
piduliku auhinnagala lõppu liiguti 
kontserdimaja poolele, kus algas 
pisut vähem ametlik osa ehk söö-
mine ja.... mittesöömine. 

Mõne aja pärast täitus teatri-
saal taas, sest laval hakkas esine-
ma Valge Gospel. Eesti elanike 
traditsiooni jumalaga suhtlemi-
sel see küll ei meenutanud, kuid 
võeti sellegi poolest publiku poolt 
väga hästi vastu. Esinemises oli 
jõulumeeleolu, laulu- ja silmailu. 
Korraga sai kuulda suurt osa ar-
tiste, kes on viimasel ajal muusi-
kalidega endale nime teinud. Silvi 
Vraidi lavaletulek oli elamus oma-
ette, tema häält pole tükil ajal suu-
relt lavalt kostnud. 

Teatrisaalis istumisele ja vaik-
sele veini joomisele järgnes tants 
legendaarse Apelsini saatel, ja 
kes tantsust sel korral suuremat 
ei hoolinud, sai istuda õdusamas 
õhkkonnas ja nautida jazzlauljat 
Sofia Rubinat. (Õhkkonna õdusu-
sele, tõsi küll tuli nautlejail endil 
veidi kaasa aidata.)

Aastalõpu vastuvõtud on meie 
firma ilus traditsioon aasta ära-
saatmiseks, tublimate töötajate 
tunnustamiseks ja kokkuvõtete te-
gemiseks. Samuti kohaks, kuhu 
üle Eesti sõidavad kokku kontser-
ni eri ettevõtete töötajad, et oma 
kolleege kauge maa tagant ter-
vitada. 

Katrin Paas

Suurejooneline pidu Estonias

r e p o r t a a ž

Falcki kontserni 15. juubeliaasta pidulik kokkuvõte 
tehti seekord Estonias. Et Falcki näol on tegemist 
Eesti suurima erakapitalil põhineva ettevõttega, siis 
ei hakatud ühtki pilli (saali) lõhki ajama, vaid võeti 
Estonialt kõik, mis tal pakkuda oli: kõik saalid ja 
abiks kogu personal. Vaid Talveaed elas oma elu 
meist puutumata (sel korral).
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Kolm kanget, kes lähemet 
tutvustamist ei vaja, 
riisusid 2006. aasta 
auhindadelt koore: 
Urmas Ploom, Peeter 
Tohver, Lauri Saloranta.

Haapsalu esinduse inkassaatori Paul Laasi ja tema abikaasa debatt 
klienditeenindaja Liilia Kaldega teemal, kas õnn on raha(vedamise)s.

Teenindusdirektor Margus 
Kolumbus räägib vürstile.... 
ei, Kalev Põlluaasale, et 
inimeste juhtimine on sama 
lihtne kui auto juhtimine.

Enne Falckile hüvastijätuks mütsi 
kergitamist näitab Andre Lilleleht 
abikaasa Meritiga, kuidas tantsima peab.

Kontserni finantsguru Tarmo Keskküla abikaasaga ei usu, et päike tõuseb idast, 
nagu väidavad Falck Ida juhataja Paul Muttanen ja pearaamatupidaja Lea 
Kimmel.

Ja siis paluti lavale kõik need, kes sel talvel kõige rohkem 
lund ootavad: Kaidi Sääsk, Heigo Stamm, Argo Raag, Liivi 
Käis, Veiko Vaher, Urmas Ploom (lähemalt loe neist lk 6).

Turvajuht Andres Kelder rääkis, 
et nägi sadamas Lendavat Laeva. 
Valvetöötaja Riho Kaskemaa 
teadis, et see on vene muinasjutt, 
kuid ei seganud vahale.
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Falck Ida seltskond hoiab saledat joont. 
Pildil Raili Reisi, Priit Keskla, Gerri Reisi ja 
Ülo Kraus.

Peo lõpuks tuleb artist 
rahva sekka ja rahvas 
hakkab talle esinema.

Turvatöötaja Kalev Kaarus 
küsib Heidi Sarapuult: 
”Kas mulgi putru oled 
juba söönud? Jube hea!”

Kuidas Tarzani häält 
teha? Kes oskab? Jaak 
Kerstna Lennujaama 
valvekesusest oskab.

Lõuna regi pressiesindaja 
Annely Allik kasvatab järel-
tulijat: Merily, kasvad suu-
reks, tuled Falcki tööle.

Peeter Sinilill SRK-st koos salapärase 
kaaslasega leidis aknalaualt sussi. Nüüd ootavad 
peo lõppu, et vaadata, mis sussi sees on.

Tort valges. Neile, kes 
tahavad näha, mida 
nad söövad...

.... ja tort pimedas neile, 
kes juhtuvad lusikaga 
suust mööda panema.

On see nimbus pea kohal? 
Oot, oot..... ei ole, prožektor 
hoopis. Martti Ranne ise on 
Alarmteci Megaaju.

SRK rahatööt-
lusosakonna 
juhataja Jüri 
Sillaste õpetab 
abikaasale 
kuidas öökulli 
häält teha. “Tegin endale kõrva-

desse augud,” ütleb 
PR-direktor Andres 

Lember, “on ju sobivad?” 
Turundusassistent Helen 

Lillep ja klubijuht Triin 
Maripuu on nõus, ülemu-
sega on parem nõustuda.
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Liivi Käis
Asus AS-i Falck Ida-Eesti  tööle  
1995.a häirekeskuse operaatori-
na. Praegu töötab Kunda Nordic 
Tsemendis objektivanemana. 
Saab edukalt hakkama ka opera-
tiivteenistuses, asendades vaja-
dusel patrullekipaaži liikmeid.  

Ajal kui suurem osa maail-
mast on juba loobunud igiliikuri 
leiutamisest, teavad töökaasla-
sed, et igiliikur ilmus siia maa-
ilma Rakvere mail juba aastaid 
tagasi. Aeg ajalt on kolleegidele 
täiesti arusaamatu, kust kohast 
ammutab Liivi nii piiramatul hul-
gal energiat oma töödesse-tege-
mistesse. Loomult tagasihoidlik 
ja vaikne, muutub siiski ebameel-
divalt äkiliseks ja karmiks, avas-
tades oma vahetuses mõttetust 
töötajast vegeteerija. 

Ploomi ülemus – parkimis-
kontrolli juht Ivo Sirgi 
iseloomustab aasta tegijat 

lühidalt aga paljuütlevalt: “Tubli, 
otsustuskindel, julge, tark, töö-
kas.” Kui satute ristmikule jala-
käijana, auto- või bussiroolis, 
tasub alati tähele panna, ega 
äkki reguleerijat keset liiklus-
keerist pole. Ja kui on, siis suure 
tõenäosusega tema ongi Urmas 
Ploom.  

Huvi liikluse vastu

Urmas Ploom saabus Falcki pea 
kuus aastat tagasi. Varem töötas 
mööblitislerina vabrikus Standard 
ning läks sealt majavalitsusse. Oli 
aga parajasti selline aeg, kus ma-
javalitsusi hakati laiali saatma 
ning selles valdkonnas ei paistnud 
enam perspektiivi olevat. Ploom 
seadis sammud tööbüroo poole. 
“Pakuti viite erinevat töökohta ja 
mulle tundus Falck nii oma töö 
kui ka asukoha poolest kõige pa-
rem,” meenutab Ploom. 

Urmas alustas tööga Tallinna 
Külmhoone pääslas. “Kontrollisin 
saatelehti ja kaupa, et kõik oleks 
korras.” Enne liikluskorraldusse 
tulemist jõudis Ploom Külmhoones 
olla ka vahetuse vanem.

“Aga huvi liikluse vastu oli ju-
ba ammu,” ütleb Ploom. “Jõudu-
mööda aitasin koolilapsi septemb-
rikuistel sebra-kampaaniatel, aga 
ka massiüritustel. Aga tajusin, et 
teadmisi ja oskusi napib.” Ja kui 
siis ligi kaks aastat tagasi organi-

seeris Falck liikluse reguleerijate-
le heal tasemel koolituse, nii teoo-
ria kui ka praktika, oli Ploom kin-
del osaleja.

Uus amet tegi Ploomist paugu-
pealt meediastaari. Inimene liik-
luskeerises on silmapaistev amet 
ning paljud väljaanded tahtsid sel-
lest ka kohe kirjutada. Tema antud 
intervjuudest pärinevad vaimukad 

Heigo Stamm
Töötab AS-is Falck Eesti alates 
2000. aasta oktoobrist. Töökoht 
on algusest peale üks – Tallinna 
lennujaam. 

Alati kohusetundliku ja 
initsiatiivika töösse suhtumisega 
on Heigo tõusnud objektijuhi 
ametikohale. Sellise märkimis-
väärse arengu põhjus on eelkõi-
ge Heigo isiklikes omadustes: 
kolleegid on teda hinnanud kui 
parimat abimeest, kaasamõtlejat, 
inimestekeskset juhti, kolleegi, 
kellel on “mõistus kohal”.

Kahtlematult on temal suurim 
panus sellest, et Lennuameti 
poolt regulaarselt teostatavate 
lennueelse julgestuse testimiste 
tulemused on aja jooksul saavu-
tanud väga hea ja kõiki osapooli 
rõõmustava taseme. 

Veiko Vaher
Veiko on Falcki kontserni üks 
staažikamaid töötajaid. Aastal 
1993 asus Veiko tööle turvame-
hena ESSi. Näidates end igati 
kohusetundliku ning väärtusliku 
töötajana, edutati ta turvajuhiks. 
Sularahakeskusesse asus Veiko 
tööle 2000. aastal teenistusjuhi 
ametikohale ning aastast 2004 
täidab Veiko müügi-ja teenindus-
direktori ametikohustusi. 
Veiko on ettevõtte raudvara, kel-
lel on märkimisväärsed teened 
ettevõtte turvalisuse tõstmise 
ning tõhustamise osas. Aastal 
2006 sai ehitatud ja käivitatud 
SRK uued kaasaegsed rahatööt-
lused Tartus ning Jõhvis, mida 
suuresti saab pidada “ühe mehe 
projektiks” ehk siis Veiko käte-
tööks.

Kaidi Sääsk
Töötab ASis Falck Lääne büroo-
juhatajana ja lisaks Pärnu kon-
tori töökorraldamisele vastutab 
personalitöö eest kogu regioonis.

Aasta tegu oli Kaidi puhul 
Falcki 2006. aasta suvepäevade 
korraldamine. Saanud kevadel 
teada, et ta peab suvepäevad 
korraldama, ei heitunud ta sellest  
ja võttis raske koorma peaaegu 
üksi kanda. 800 osavõtjaga üritu-
se korraldamise ettevalmistamine 
ja selle läbiviimine nõuab paras-
jagu julgust ja oskusi ning Kaidi 
sai  sellega hästi hakkama.

ESSPress õnnitleb 
aasta tipptegijaid!

Argo Raag
Töötab ASis Falck Lõuna-Eesti 
juba üle 10 aasta. Alustas turva-
töötajana, edasi töötas patrull-
ekipaažis ja juhtimiskeskuses 
vahetuse ülemana. Tänaseks on 
saanud temast mehitatud valve 
divisjoni valvegruppide ülem, 
kelle õlgadel on kaadri valik ja 
koolitus, divisjoni töö organiseeri-
mine. Samas on Argo pikaajaline 
suurte ürituste ettevalmistaja ja 
läbiviija. Alati usaldusväärne töö-
kaaslane, kes on valmis aitama 
mistahes olukorras. Samuti on 
tema otsealluvuses eriti keeruli-
sed valveobjektid – koolid.

Argo Raag tegeleb aktiivselt 
spordiga, ta on endine Eesti 
meister maadluses. Oma tööko-
hustuste täitmise kõrval leiab ta 
aega ka oma kolme tütre jaoks. 

laused nagu “...ka jalakäijad peaks 
tegema liikluseksami”, ”....juhte 
peaks karistama vitsahoopidega, 
siis jääks eksimus meelde ja kaoks 
ülbus”, “...kahju, et kalli auto oma-
nikul ei jätkunud raha enam suu-
nanäitaja ostmiseks”.

“Olen otsese, mõnikord ka te-
rava ütlemisega. Mõnele see ei 
meeldi, aga ütlen seda, mida as-

jast arvan ikka kartmatult välja,” 
tunnistab Ploom. “Ristmikel on 
sellisest iseloomust küll kasu, sest 
siin sa lihtsalt  pead end maksma 
panema. Ainult nii tagab regulee-
rija turvalise liikluse.”

Ohtlik amet

Liikluse tundmisele on palju kaasa 
aidanud Ploomi hobi, millega ta 
tegeleb juba üle neljakümne aasta 
– nimelt rattasõit. Ratta seljas on 
Ploom märtsist detsembrini. 

Ploomi sõnul on liiklus nelja-
kümne aastaga palju hullemaks 
läinud – autod ei arvesta jalakäi-
jatega ja vastupidi. Kõigele vaa-
tamata liigub Ploom oma objek-
tide vahel rattaga. “Saab kiiremi-
ni kui bussi või autoga. Näiteks 
kesklinnast Saku Suurhalli juur-
de 25 minutit.”

Liiklusreguleerija amet on oht-
lik amet. “Päris korralikult on ta-

a a s t a  t e g i j a

Olümpiavõitjate 
vastuvõtt, riigipeade 
külaskäigud ja 
teederemondid 
toovad liiklusrutiini 
segadust. Meie mees 
ristmikel – reguleerija 
Urmas Ploom on 
alati valmis liiklus-
keerisesse astuma, 
olgu väljas tuisk või 
torm.
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Ristmike valitseja
• 1965. avas Urmas Ploom vanaisast jäänud kasti ning leidis sealt 
1936. aasta jalgratta. Ratas oli üleni määrdeaine sees ning praktili-
selt nagu uus. Sealt sai alguse Ploomi huvi rattasõidu vastu.
Ratas pidas vastu kuni möödunud aasta juulini, st tervel 70 aastat!
Muidu töökorras, aga kett elas oma aja ära ning tänapäeval sellist 
tüüpi enam ei leia. Nüüd sõidab Ploom moodsa linnarattaga Cruiser 
Deluxe.
• Urmas Ploomi teine hobi on fotograafia ning tema põhiliseks 
modelliks Tallinna vanalinn. Varem käis Ploom jalutamas Zenit 
kaelas, nüüd on tal vööl moodne digikaamera. Tööpostil viibides 
ongi Urmasel vööl alati kaks kaamerat – üks vabadel hetkedel linna-
vaadete jäädvustamiseks ning teine tööandja oma tõestusmaterjali 
pildistamiseks  valesti parkinud sõidukite kohta.

hetud “püksid jalast ära sõita”,” 
ütleb Ploom. Paar korda on buss 
selja tagant peaaegu otsa sõitnud, 
kord haarasid kaubikuga möödu-
vad noorukid Ploomi sauast kinni 
ning tõmbasid ta pikali. 

“Silmad peavad lahti olema,” 
räägib Ploom. “Kui juht ei pane 
tähele, on see tema enda lohakus.” 
Esmalt vaadatakse valgusfoori 
ning ei mõelda sellele, et liiklust 
võib reguleerida hoopis inimene. 
“See on nagu parkimisegagi – en-
ne vaadatakse, kuhu parkida, aga 
kuidas parkida ja kas tohib parki-
da, unustatakse ära.”

Ploom arvab, et liikluspilti pa-
randaks tunduvalt, kui autojuhtide 
koolitus kestaks vähemalt poolteist 
aastat. “Neil peaks olema prakti-
ka – seitse kuud teooriat ja seitse 
kuud auto roolis, kasvõi kolm päe-
va nädalas igal õhtul.” 

Meelis Piller, Tõnu Veiper

Suviti Tallinna ristmikel reguleerijana 
kuulsust koguv Urmas Ploom on talvisel 
ajal ametis parkimiskontrolörina.
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Saage tuttavaks – Falck 
Lääne-Eesti vahetuse 
ülem Argo Vaible; 2006 

aasta Eesti meister kulturis-
mis kuni 90kiloste meeste seas. 
Enamgi veel: absoluutkaalus 
kolmas. Ning seegi pole veel 
kõik: lisaks võttis ta vastu ka 
Eesti meistri treenerile määra-
tud medali, kuna treenib ennast 
ise, omaenese ajapikku kogutud 
ja kogunenud tarkusest. 

Kumba tulemust kõvemaks saa-
vutuseks pead?
Raske küsimus. Abso-
luut kaal, see kõ-
lab ju võim-
samalt, 

tuge-
vamalt, 
aga võist-
lema min-
nakse ikkagi enda-
sugustega. Võrdlema võrrel-
davaid. Enda kaalus esikohta 
vast hindan ikka kõrgemalt.

Kui pika töö vilju sa maitsed?
Kulturismi avastasin enda jaoks 
1987, siis kui Olev Annus maail-
mas mehetegusid tegi. Enne se-
da mängisin palli ja tegin kerge-
jõustikku. Esimesed võistlused 
kulturismis olid 1993. a Eesti ka-
rikavõistlustel, kus sain juuniori-
de klassis teise koha. 1998-2003 
olin kulturismist eemal, kuna ilm-
selt treenisin end nii füüsiliselt 
kui ka vaimselt  üle. Ühesõnaga 
viskas kopa ette. 2004 hakkasin 
tasapisi uuesti treenima, nüüd 
juba targema ja rahulikuma-
na. Tulemused tulid siis nüüd. 
Läks nii hästi, et praegu mõt-
len rauda taguda, kuni see 
veel kuum on. Järgmised 
Eesti karikavõistlused tu-
levad juba kevadel.

Polegi siis nii, et töö, töö 
ja veelkord töö? 
Ei ole jah. Pigem lae-
naksin oma parafraasi 
Leninilt: “Õppida, töö-
tada, puhata.” Ja se-
da õiges vahekorras. 
Praegu, hooaja vahepeal 
treenin näiteks 2-3 kor-
da nädalas, kuidas töö-
graafik parasjagu lubab. 
Võistlushooajal aga 3-5 
korda, ning siis aeroobse-
malt. Üsna tagasihoidlikult 

Falck võitis võrkpallis esikoha
Falck saavutas Eesti Spordiseltsi Kalev firmaspordi meistrivõistlus-
tel novembris 2006 võrkpallis esikoha.
11. novembril Pirita majandusgümnaasiumi spordikompleksis 
toimunud turniirist võttis oas 12 võistkonda, igas võistkonnas pidi 
olema neli mees- ja kaks naisliiget. 

Falcki esindasid võidukalt, pildil seisavad vasakult: valges 
kampsunis korraldaja esindja, Sander Rool (SRK IT-juht), Tarmo 
Rakaselg (SRK inkassaator), Kaido Kasemets (SRK inkassaa-
tor), Ardo Rakaselg (SRK inkassaator, ühtlasi ka parim mängija), 
Reelika Kauge (Tehnilise valve operaator), esireas: Brita Saidla 
(SRK sekretär) ja Veiko Kurim (MV esindusobjektide turvajuht). 

Kaido oli meie võistkonnale nii manageriks, treeneriks kui ka 
varumeheks – juhuks kui mõni mees ümber mõtleb (naised ümber 
mõelda ei tohtinud). Naised tegelesid mängus põhiliselt “tõstmise-
ga” ja mehed “blokeerimisega”. 

Sügise alguses toimunud Falcki siseturniir oli soojenduseks, 
neil mängudel jäi võistkonnale koostajaile silma ka Reelika. Nemad 
olidki koos aasta spordimehe tiitli pälvinud Veikoga ainsad, kes väl-
japoolt Sularahakeskust võistkonda kuulusid. Võidukas tiimis olid 
ka kuulsad vennad Rakaseljad, kes ongi tööst vabal ajal võrkpallu-
rid, või vastupidi, võrkpallist vabal ajal veavad raha. 

Peale Falcki mängisid tublisti, aga siiski mitte väga tublisti, 
teise koha saanud Sampo Panga tiim ja kolmanda koha saanud 
Eesti Põlevkivi. 

Silver jooksis maailma suurimal maratonil
Kontserni turundusdirektor Silver Lume osales mullu novembris 
maailma suurimal pikamaajooksul – New Yorgi maratonil.

Võistlusel, millest soovis osa võtta üle 100 000 jooksja, pääses 
loosi teel 38 368 võitleja seas rajale vaid kolm eestlast. Osavõtjaid 
oli enam kui 100 riigist. 

Raskeimast lõigust rajal rääkis jooksumees ise järgmist:  
“Umbes 33. km juhtus see, mida ootasin. Lihtsalt sein tuli ette. Iga 
meeter läheb aina pikemaks. 35. km inimesed raja ääres hõikavad, 
et you’re already there...Tahtsin täiest kõrist karjuda, et mis nalja 
te teete siin, aga ei jõudnud. Siis sain aru, et maraton algab tõesti 
35. km. Sel hetkel ei mõelnud enam finišeerimisele, vaid võtsin ühe 
miili (1,6 km) korraga. Kuna iga miili tagant oli joogipunkt, siis mõt-
lesin vaid selleni jõuidmisele. Nii miil miili haaval viimased 
7 km läksidki. Need olid minu elu pikimad kilomeetrid. Ühel hetkel 
toimus pööre ja nägin 400m sirge lõpus finišikoridori. Sel hetkel 
korrutasin vaid endale üht - nüüd sa küll ei tohi seisma jääda. 
Vedasingi end lõpuni. Koht 14 839, finišeerijaid kokku oli 37 869.”

Pikemalt saab Silveri maratoniseiklustest lugeda Falcknetis 
spordiklubi tegemiste juurest.

Spordiklubi liikmemaksu tasumisest
Falcki spordiklubi liikmed Tallinnas on ka sel aastal jätkuvalt ooda-
tud nii ujulates kui spordihallides, kuid tingimusel et liikmemaks 
on tasutud. Liikmemaksu suurus on jätkuvalt kas 200 või 400 kroo-
ni olevalt ametipostist ja spordiklubi arve on ikka 221016380577. 
Maksu tasumise tähtaeg on 25. jaanuar. Samuti on oodatud uued 
liikmed. Liitumise tingimustega saate tutvuda Falcknetis: Infopank/
Falck Spordiklubi. 

Head uut sportlikku aastat! 
Helges Mändmets

Teistmoodi mees
Argo Vaible ei ole keskmine mees. Ükskõik 
mis nurga alt vaadata – ta on teistmoodi mees.
Sky Plussi ei kuula, Nike’i plätudega trenni ei 
tee ja erinevalt enamikust jõusaalis rassi jaist 
teab, et korralik soojendus ning venitamine on 
treeningu olulisimad osad.
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Kumba tulemust kõvemaks saa-
vutuseks pead?
Raske küsimus. Abso-
luut kaal, see kõ-
lab ju võim-
samalt, 

tuge-
vamalt, 
aga võist-
lema min-
nakse ikkagi enda-
sugustega. Võrdlema võrrel-
davaid. Enda kaalus esikohta 
vast hindan ikka kõrgemalt.

Kui pika töö vilju sa maitsed?
Kulturismi avastasin enda jaoks 
1987, siis kui Olev Annus maail-
mas mehetegusid tegi. Enne se-
da mängisin palli ja tegin kerge-
jõustikku. Esimesed võistlused 
kulturismis olid 1993. a Eesti ka-
rikavõistlustel, kus sain juuniori-
de klassis teise koha. 1998-2003 
olin kulturismist eemal, kuna ilm-
selt treenisin end nii füüsiliselt 
kui ka vaimselt  üle. Ühesõnaga 
viskas kopa ette. 2004 hakkasin 
tasapisi uuesti treenima, nüüd 
juba targema ja rahulikuma-
na. Tulemused tulid siis nüüd. 
Läks nii hästi, et praegu mõt-
len rauda taguda, kuni see 
veel kuum on. Järgmised 
Eesti karikavõistlused tu-
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Falcki spordiklubi liikmed Tallinnas on ka sel aastal jätkuvalt ooda-
tud nii ujulates kui spordihallides, kuid tingimusel et liikmemaks 
on tasutud. Liikmemaksu suurus on jätkuvalt kas 200 või 400 kroo-
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See pruun pasta, mis enne võist-
lust ihule määritakse, mis imeol-
lus see on? 
See on ee... ma ei teagi selle kree-
mi täpset koostist, aga hind on sa-
mas klassis kalamarjaga ning ma-
ha tuleb ta väga visalt, esimene pe-
su tuleb ikka Fairyga teha. 

Et siis nagu Vanas Kreekas, kus 
enne areenile kilbijooksu tegemist 
end õliga sisse määriti?  
Nojah, ainult, et enda sissemää-
rimise põhjused kulturismis on 
pisut teised. Valgeid mehi ei taha 
keegi laval vaadata, pealegi laseb 
laval paistev üliere valgus oma 
varjudega pruunil ihul optiliselt 
reljeefsemana paista.

Omapärane optiline relatiivsus: 
tavaline inimene muutub seda 
suuremaks, mida rohkem ta rii-
deid selga paneb. Sina muutud 
eriti suureks nappides suspedes. 
Teagi, kas mina suur või püksid väi-
kesed. Hoopis see on relatiivsus.

Mõni treenib tulemuse pärast. 
Mõni tervise pärast. Mõni aga see-
pärast, et ta lihtsalt ei saa teisti, 
kui päevas korra selg higiseks aja-
da. Mille pärast Sina?
Raske öelda. Praegu vist see esi-
mene. Sümbioosis viimase varian-
diga. 

Kas sul endast kahju ei ole? Suur 
ja tugev mees, “näljutad” st piinad 

ennast enne võist-
lusi? 

Ei ole, see 
on magus 

piin. 

Mõtlemises 
st toidule mitte 

mõtlemises kinni. Eriti 
magus on see laval meda-

lit vastu võttes. See “nälgimine” 
konkreetseks võistluseks kestis 
kolm kuud. Tasa ja targu, kuus 
2-3 kg kehakaalu (rasva ja vett) 
vähemaks. Kokku kaotasin 10 kg. 
See tegi võistluskaaluks 83 kg. 

Ma annan head nõu: Erich 
Krieger ütles kunagi, et kehve-
matel aegadel elas tema 10 kroo-
niga nädalavahetuse üle nii: 
poest liiter keefiri ja raamatu-
kogust hea raamat. Lugedes ei 
tundvat tühja kõhtu. 
Olen nõus. Kui sind nüüd huvi-
tab, et mida ma loen ja kas see 
sportlane üldse midagi loeb, 
siis loen küll. Lemmikuks 
on Hermann Hesse kirju-
tatud “Siddhartha”. Head 
luulet hindan väga, hinge-
lähedasemateks on Ernst 
Enno, Artur Alliksaar, Uku 
Masing. 

Janno Juhkov

ent selle võrra kvaliteetsemalt. 
Kvantiteeti ei jahi.

Alguse juurde tagasi tulles: Miks 
sa erinevalt levinud jõusaali-
moest ei treeni mustade Nike’i 
plätudega?
Plätud, olgugi et Nike’i omad, ei 
ole jõusaali jalats. Sama hästi võiks 
saabastega ujuma minna. Pealegi 
on paljusid harjutusi riskantne hi-
gist libedate plätudega teha – libas-
tud ja ongi kogu trenn.
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Länemaa 
musklimees 
Argo Vaible.

ERAKOGU
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Meediapilk on rubriik, kus avaldame 
valikuliselt lühiülevaateid turvavald-
konna või meie kontserni kohta aja-
kirjanduses avaldatud artiklitest.

AS Pristis vähendas 
aktsiakapitali 
Turvafirma Pristis vähen-
das aktsiakapitali 23 miljoni 
krooni võrra 17 miljonini. 
Pristis Groupi juhatuse liige 
Andres Kiil ütles BNS-ile, et 
aktsiakapitali vähendamise 
põhjuseks on 2004. aastal 
tehtud investeerimisplaanide 
muutused Soomes ja Poolas. 
2005. aastal sai Pristis 98,7 
miljoni kroonise käibe juures 
8,1 miljonit krooni kahjumit. 

Tulemuslik 
värbamispreemia
Postimees kirjutas 1. 
novembril nii eesti kui ka 
venekeelses väljaandes, et 
Eesti kiire majanduskasv 
sunnib ettevõtjaid maksma 
uute töötajate leidmiseks üha 
suuremaid värbamispree-
miaid ning pakkuma ahvatle-
vaid ametisoodustusi. 

Näiteks turvafirma Falck 
maksab uute töötajate leid-
mise eest preemiaid juba vii-
mased neli aastat ja niisugu-
ne praktika on andnud häid 
tulemusi – sel kombel leiab 
firma ligi kolmandiku uutest 
töötajatest. 

Analüütikute hinnangul 
on majanduse kiire areng 
ja tööpuuduse kadumine 
iseenesest tervitatavad näh-
tused, kuid ühel hetkel võib 
tööjõu krooniline nappus 
panna Eesti edenemisele 
pidurid.

Anu Välba 
kontrolöriks
ETV saade Paar näitas 16. 
novembril pikalt, kuidas 
saatejuht Anu Välba Falcki 
vormi selga tõmbas ja päeva 
piletikontrolörina töötas. 

Alarmest müüdi 
leedulastele
BNS teatas 6. detsembril, 
et Eesti väärtpaberite kesk-
registri andmetel on 13,3 
miljoni krooniga omanikku 
vahetanud 3202 turvasead-
mete müügi, paigalduse 
ja hooldusega tegeleva 
firma Alarmest aktsiatest. 
Kinnitamata andmetel on 
Alarmestist omandanud 80 
protsenti Leedu IT-kontsern 
Sonex. Krediidiinfo andmetel 
olid Alarmesti suuromani-
kud Ants Väinsalu ja Jaan 
Väinsalu, kellele kuulus kahe 
peale 4002 firma aktsiat.  
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Eelmise ristsõna õige lahendus: pildil oli ASi Falck Eesti juhatuse liige Allan Elerand, kes ütleb: “Kus need teine ja kolmas koht nii kaua kondavad.” 
Õige vastuse saatnutest osutus loosi tahtel võitjaks Evelyn Lill, kes saab auhinnaks termose (ESSPressi toimetus võtab võitjaga ühendust). 
Uue ristsõna lahendus, pildil olevate isikute nimed ja ametid ning oma kontaktandmed saatke kuni 28. veebruarini 2007 e-posti aadressile 
katrin.paas@falck.ee või postiga Tammsaare tee 25, 11314 Tallinn. Õige vastuse saatnute vahel loosime taas välja auhinna.
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Võtmemees

Tal ei ole iial pihud 
tühjad- alati on seal 
midagi. Tavaliselt punt 
võtmeid, mida ta ümber 
suure võtmerõnga eri-
neval moel ning erine-
va stiiliga aina ja aina 
oma pihku püüab. Osavamad 
isendid suudavad kaelapaela 
otsa riputatud võtmetega jo-jo-d 
imiteerida. Käsi ja muu keha ei 
ole justkui üks organism, sest 
mainitud motoorne rahutus esi-
neb vaid tema paremas käes ja 
mitte kunagi mujal. Enamgi veel 
– kael ja silmalaud liiguvad eriti 
aeglaselt. See-eest lahendab ta 
probleeme võtmekolina saatel 
jooksvalt ja tavaliselt alles teisel 
katsel: siis kui püksivärvli kül-
jest lähtuva rihma, keti või nööri 
otsas rippuvad võtmed on tasku 
ära pandud. Lemmikmuusika 
on reeglina 4/4 taktimõõdus, mis 
võrdub ühe võtmeringiga ümber 
nimetissõrme.

Õnneesemeks on toruvõti.
Loe järgmisest numbrist, milline on Onu 
Uno tüüpi turvamees.

Janno Juhkov

Jätkame turvaettevõtte tõelise 
saladuse – turvameeste väli-
määraja avaldamisega.
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Miinus viis on rubriik, kus vaatame tagasi 
oma kontserni ajaloole ja anname väi-
kese ülevaate, millest kirjutas viie aasta 
tagune ESSPress.

Elcoteq võeti üle
Jaanuar 2002
ESS Eesti võttis Securitaselt 
täielikult üle elektroonikatööstuse 
Elcoteqi valve. 

Loodi Falck Klubi
Jaanuar 2002
Oma igapäevatöös puutuvad 
ESSi töötajad kokku noortega, 
kes ei oska oma vaba ajaga 
midagi ette võtta, logelevad 
tänavatel, satuvad kampadesse, 
kus tarvitavad alkoholi ja narkoo-
tikume. Et seda kõike enneteda, 
otsustasime luuga uue laste- ja 
noorteühenduse – Falck Klubi.

Alarmtec pooldus
Veebruar 2002
ESSi kontserni struktuurimuu-
datuse kohaselt keskendub AS 
Alarmtec edaspidi valvesead-
mete hulgimüügile, firma tehni-
kaosakond aga liigub ESS Eesti 
valvetehnika osakonna ehk Falck 
Tehnika koosseisu. 

Elust enesest on rubriik, kus kirjutame turvatöös esinevatest koomilistest seika-
dest. Kirjuta Sinagi ESSPressile oma töös ette tulnud naljakamatest juhtu-

mitest. Parimad kaastööd avaldame lehes. 

Kuri kass viinapoes
Tartu ühe viinapoe müüja vajutas Falcki paanikanuppu, 

kuna kauplusesse oli tunginud kuri kass. Kuigi see just eriti 
igapäevane pole, et Falcki turvatöötajad peavad loomapääs-

tepatrulli mängima, ei pannud sel päeval tööl olnud Magnus Nõu 
müüjanna teguviisi pahaks: “Ta vaeseke oli tõesti hirmul, kartis, et 

loomal võib olla mingi kassihaigus või muu tõbi küljes ega julgenud 
talle lähemalegi minna,” rääkis Magnus. “Pealegi - kui klient meid 

appi kutsub, siis tuleb minna! Võtsin kassil turjast kinni ja 
tõstsin ukse taha!”

Annely Allik
Falck Lõuna-Eesti

Uus teenus: ajalehevalve
Klientide soovid valveteenuse tellimisel käivad seinast seina ja eks 
reeglina pannakse valve alla ikka oma kõige kallim vara. Üks eesti 
ajakirjanduse andunud austaja saatis Falcki müügiosakonnale 
järgmise kirja: 

Tere,
soovin pakkumist järgmisele valveteenusele: kortermaja post-

kasti valvamine neljapäeviti. Kestvus: kuni “Eesti Ekspressi” varga 
tabamiseni/selgeks tegemiseni

Lugupidamisega,
M.N. 
(toimetusel on teenuse tellija täisnimi teada)

Jänes ründas trussikutega
Aegviidu-Tallinna rongis kontrollisid Jaan Kirs ja Anton Lumiste 
ühel sügispäeval reisijate pileteid. Ühe jänesepaarikese juurde 
jõudes pani meesterahvas jooksu teise vagunisse, alkoholijoobes 
naisterahvas aga ei häbenenud üldse oma piletita sõitu. Naine haa-
ras kotist mustad trussikud ja viskas need kontrolörile vastu nägu, 
seejärel sülitas välja proteesid ja virutas ka need kontrolöri suunas. 
Hoolimata protestist, et kontrolörid ei lase rahus sõita, koostati nii 
aravõitu mehele kui sõjakale naisele väärteoprotokoll. 

Ivi Näkk 
ATD
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võtmeid, mida ta ümber 
suure võtmerõnga eri-
neval moel ning erine-
va stiiliga aina ja aina 

turvaettevõtte tõelise 
saladuse – turvameeste väli-
määraja avaldamisega.

Elust enesest on rubriik, kus kirjutame turvatöös esinevatest koomilistest seika-
dest. Kirjuta Sinagi ESSPressile oma töös ette tulnud naljakamatest juhtu-

mitest. Parimad kaastööd avaldame lehes.

Kuri kass viinapoes
Tartu ühe viinapoe müüja vajutas Falcki paanikanuppu, 

kuna kauplusesse oli tunginud kuri kass. Kuigi see just eriti 
igapäevane pole, et Falcki turvatöötajad peavad loomapääs-

tepatrulli mängima, ei pannud sel päeval tööl olnud Magnus Nõu 
müüjanna teguviisi pahaks: “Ta vaeseke oli tõesti hirmul, kartis, et 

loomal võib olla mingi kassihaigus või muu tõbi küljes ega julgenud 
talle lähemalegi minna,” rääkis Magnus. “Pealegi - kui klient meid 

appi kutsub, siis tuleb minna! Võtsin kassil turjast kinni ja 
tõstsin ukse taha!”

Uus teenus: ajalehevalve
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